
...nevieme ako to riešiť... 
Aj takáto bezmocnosť 
a bezradnosť odznela 
na minulotýždňovom 
zasadaní bánovského 
parlamentu  v súvislosti 
s neriešiteľnosťou situácie 
s obyvateľmi na Ulici 
k nemocnici, ktorí 
v mestských bytovkách 
bývajú načierno. Áno, 
bezmocnosť. A ticho 
plaziace sa rokovacou 
sálou priam kričalo... 
Ide zima. Ktovie, či 
bude taká krutá ako 
pred rokom, keď  im 
zastupiteľstvo vypovedalo 
nájomné zmluvy. Z 
rozprávania s obyvateľmi 
tejto lokality ale viem, 
že mnohí chcú riešiť 
bytovú otázku. Veď sú 
zamestnaní, zarábajú. 
Ale... Akonáhle si nájdu 
byt v inzerátoch,  majiteľ 
od ponuky „odskočí“, keď 
zistí záujemcu.  Alebo 
majiteľ „neodskočí“ hneď, 
ale až po petícii susedov, 
ktorí nechcú, aby bývali 
s obyvateľom z „onej 
vykričanej“ ulice... A to 
isté v okolitých dedinách. 
Vyhliadnu si domček, 
ale predávajúceho idú 
priam „zožrať“ susedia 
a sťažností na obecný 
úrad sa len tak hrnú... až 
to predávajúci vzdal.
Tak, kde majú ísť tí slušní 
a zarábajúci obyvatelia 
Ulice k nemocnici, keď ich 
nikde nechcú? Postavíme 
im sociálne byty za 
mestom? Opravíme im 
zdevastované bytovky? 
Kde na to vziať? A 
neslušných a neplatičov 
vyhodíme na „smetisko“? 
Otázok veľa, odpoveď 
žiadna... Iba bezradnosť.

 Alena Borszéková
 šéfredaktorka
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Na margo

785.  výročie 
prvej písomnej 
zmienky o Horných 
Ozorovciach

Vicemajster 
sveta v zápasení 
Boris Makoev 
v Bánovciach

785. 
výročie prvej písomnej 

zmienky mesta 

Bánovce
nad Bebravou

Septembrové zasadanie mestského parlamentu najmä o zmene rozpočtu
Budú zmeny vo financovaní futbalu? 

Pozvanie primátora mesta Mariána Chovanca na Mňamfest
Bánovský Mňamfest je 

na Slovensku najväčší gur-
mánsky festival venovaný 
produktom slovenských 
poľnohospodárov. Jeho 
nadregionálny charakter 
potvrdzuje nielen množstvo 
vystavovateľov a predajcov, 
ale aj tisícky návštev-
níkov. Punc podujatiu 
dodávajú predstavitelia 
vlády a  parlamentu Slo-
venskej republiky, čelní 
predstavitelia Ministerstva 

pôdohospodárstva SR, Slo-
venskej poľnohospodárskej 
komory, štatutári poľno-
hospodárskych a  potravi-
nárskych podnikov, ktorí 
sa Mňamfestu každoročne 
zúčastňujú.

Návštevníkom ponúka 
festival produkty a  potra-
viny z nášho regiónu, počet 
prezentujúcich sa poľnohos-
podárov a producentov kaž-
doročne stúpa.  Mňamfest  
je  skvelou príležitosťou  aj 

na propagáciu obcí okresu, 
ktoré taktiež pripravujú 
mnohé tradičné ľudové 
jedlá i  špeciality. K  dob-
rému jedlu patrí dobré 
vínko, aj dobrá muzika, či 
pekná pesnička. Preto opäť 
nebudú chýbať ani dychové 
hudby, folklórné súbory 
a  tento rok prídu aj hostia 
z  Českej republiky - Var-
mužova cimbalová muzika 
a  z  poľského Lublinieca 
súbor Halka. Organizátori 

tradične nezabudli ani 
na deti. Tie sa môžu tešiť 
nielen na domáce zvieratká 
a  skákanie do sena, ale aj 
na kúzelníka, na malých 
folklóristov z  nášho Drie-
novčeka a  z  bratislavskej 
Klnky, tanečníkov z  Dan-
canda, detské divadielko  
z  našej ZUŠ Dezidera Kar-
doša ...  atď. atď... bude toho 
naozaj dosť aj v kultúrnom 
programe. Okrem dobrého 
jedla, potravín a  zábavy 

sú pripravené aj súťaže 
o Mňam jablko a Mňam klo-
básu, a ako každoročne, ani 
teraz nebude chýbať bohatá 
tombola s  hodnotnými 
cenami.

Verím, že k  nám bude 
vľúdne aj počasie a  teším 
sa na stretnutie s Vami, milí 
Bánovčania... 

V sobotu 16. septembra 
2017 doma nevarte !

 Marián Chovanec, 
 primátor mesta   

Už na úvod sa rokovalo 
takmer hodinu k  správe 
o  činnosti mestskej rady, 
ktorá zasadala 16. augusta. 
K správe o plnení rozpočtu 
primátor mesta Marián 

Chovanec  okrem iného 
informoval, že na rekon-
štrukciu Materskej školy na 
ulici 9. mája ministerstvo 
schválilo dotáciu vyše 
 

Vyše tridsať bodov uznesenia prerokovali 
poslanci Mestského zastupiteľstva počas 

osemhodinového zasadania 6. septembra 
v Mestskom kultúrnom stredisku. K tomu treba 
prirátať množstvo ústne podaných interpelácií 
poslancov a takmer hodinové vystúpenie 
a dotazy občanov na záver rokovania. 

Pokračovanie na 3. strane >>
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Dom humanity
V dome humanity (vrátnica bývalej nemocnice na Ul. Školská) 

sídlia humanitárne organizácie pôsobiace na území mesta Bánovce nad 
Bebravou. Konkrétne je to Okresná rada Slovenského zväzu zdravotne 
postihnutých, Základná organizácia Slovenského zväzu zdravotne 
postihnutých číslo 4 a Územný spolok Slovenského Červeného kríža 
v Bánovciach nad Bebravou. Aktuálne sa na objekte realizuje výmena 
časti nefunkčných a poškodených okien, za čo sa chceme veľmi pekne 
poďakovať mestu a riaditeľovi Správy majetku mesta, 
príspevkovej organizácie Milanovi Filovi. 

 Ján Kšiňan
 člen Mestskej organizácie SČK Bánovce nad Bebravou
 člen Mestskej organizácie Slovenského zväzu 
 zdravotne postihnutých Bánovce nad Bebravou

info, inzercia2

Platená inzercia

JJ AA ZZ YY KK OO VV ÁÁ
ŠŠ KK OO LL AA

Bánovce nad Bebravou

Otvára dňa 18. 9. 2017 kurzy

   ANGLIČTINY a       ŠPANIELČINY
pre začiatočníkov a pokročilých

ROZSAH KURZOV:  50 hod., 2 x 2 hod/týž. CENA: 95,- €
Otvorenie kurzov o 16 00 hod. v kancelárii jazykovej školy.

INFO NA: 0907 342 719 a www.linguabn.sk
Vykonávame úradné preklady z anglického jazyka.

Voľ by do VÚC sa blížia!
Využite možnosť prezentácie

Voľby do samosprávnych krajov 
budú 4. novembra 2017, využite 
možnosť na prezentáciu! Všetkým 
kandidátom vo voľbách do orgánov 
samosprávnych krajov ponúkame 
možnosť prezentácie v  Bánovských 
novinách a vo vysielaní Bánovskej 

televízie. Využite šancu a  oslovte 
svojich voličov prostredníctvom 
lokálnych médií! 

Viac informácií nájdete na www.
kulturabn.sk/televizia-a-noviny/
reklama-u-nas alebo na telefónnom 
čísle 0948 602 422. (r)
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Uzávierky ulíc
počas 
Mňamfestu
Mesto Bánovce nad 
Bebravou oznamuje, 
že počas Mňamfestu 
budú uzavreté niektoré 
ulice a parkovisko pred 
Nemocnicou. Časový 
plán uzávierky:
• Parkovisko pred 
Nemocnicou bude 
uzatvorené od 14. 9. od 
17.00 h do 16. 9. 2017 do 
24.00 h
• Ul. Sládkovičova a Ul. 
A. Hlinku budú uzatvo-
rené od 15. 9. od 10.00 h 
do16. 9.2017 do 24.00 
• Ul. Hviezdoslavova od 
14. 9. od 17.00 h do 16. 9. 
2017 do 24.00 h.

Videozáznamy
o MsZ 
na internete
Kompletný záznam z 
rokovaní Mestského 
zastupiteľstva v Bánov-
ciach nad Bebravou náj-
dete  na YouTube kanáli 
Bánovského televízneho 
vysielania, na webových 
stránkach www.banovce.
sk, www.btv.sk alebo 
Facebook stránke BTV.

Súťaž 
o najkrajšiu 
predzáhradku 
Mesto Bánovce nad 
Bebravou vyhlásilo súťaž 
Najkrajšia predzáhradka 
pred bytovým domom. 
Cieľom súťaže je skrášliť 
verejné priestranstvá 
pred bytovými domami 
kvetinovou výsadbou 
a zeleňou, podporiť 
a vyzdvihnúť prácu 
občanov, ktorí dbajú 
o estetický vzhľad 
a čistotu svojho najbliž-
šieho okolia, nakoľko 
svojimi aktivitami 
vytvárajú krajšie bývanie, 
aj zdravšie životné 
prostredie v meste. Súťaž 
je určená pre občanov, 
ktorí bývajú v bytových 
domoch na území mesta. 
V rámci nej sa počas 
úprav okolia bytových 
domov nesmú svojvoľne 
vysádzať ani presádzať 
stromy a kry. Sadiť sa 
môžu iba kvety a bylinky. 
Rastliny nesmú byť 
invázne, tzn. nepôvodné, 
ktoré sa nekontrolovane 
šíria a vytláčajú pôvodné 
rastliny. Súťaž prebieha 
do 30. septembra 2017. 
Viac informácií na www.
banovce.sk.   (MsÚ)

Oznamy 
mesta

štyristo tisíc eur, ale procesy 
trvajú dlho a zmluva o dielo 
ešte nie je podpísaná. Taktiež 
na dotaz poslankyne Nadeždy 
Zaťkovej prisľúbil, že bude 
v ypracovaná podrobná 
správa o všetkých položkách 
na rekonštrukciu jeho 
kancelárie, ktorá sa konečne 
stala reprezentatívnou a bude 
slúžiť jeho nasledovníkom 
desiatky rokov. Správa bude 
zverejnená aj na webe mesta. 

Poslanci schválili okrem 
správy o  plnení rozpočtu aj 
správy o  hospodárení Mest-
ského kultúrneho strediska, 
Bánovského kultúrneho 
centra, Správy majetku 
mesta. Zobrali na vedomie 
informatívne správy za prvý 
polrok 2017 – o riešení sťaž-
ností a  podnetov, o  výmene 
a  prideľovaní komunálnych 
bytov, o  projektovom 
manažmente, o  činnosti 
Zboru pre občianske záleži-
tosti, o  výsledkoch kontroly 
plnenia uznesení a o harmo-
nograme prípravy rozpočtu 
na roky 2018 až 2020. Všetky 
správy nájdete na webovej 
stránke mesta v  časti samo-
správa – materiály k  MsZ. 
K  správe o  projektovom 
ma na žmente od znela 
výčitka poslankyne TSK 
a  MSZ Rudolfy Novotnej, 
že sa mesto neuchádzalo 
o  mimorozpočtové zdroje 
z  participačného rozpočtu 
TSK – ako jediné v  kraji. K 
správe o ZPOZ-e poslankyňa 
Naďa Ondrejková navrhla 
prehodnotiť výšku poplatkov 
za sobášne obrady.

Schválené boli - nájomné 
za poľovné pozemky 
v majetku mesta, nájomné na 
mestských nehnuteľnostiach 
za umiestnenie bilboardov 
a  ďalšie nájmy z  dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. 
V  tejto súvislosti odznela 
z  úst primátora informácia, 
že predčasom sa zúčastnil 
spolu s  piatimi starostami 
rokovania o  projekte 
výstavby cyklotrás v regióne 
Nitrické vrchy v  réžii akti-
vistov z Bratislavy, ktorý 
však neprešiel kvôli zamie-
tavému stanovisku dvoch 

poľovných združení v našom 
regióne. Už po tretíkrát sa 
nepodarilo vo výberovom 
konaní obsadiť voľné 
nebytové priestory v  Dome 
služieb na 1. poschodí, 
poslanci schválili zníženie 
nájmu, v  ďalších voľných 
priestoroch na prízemí výšku 
nájmu ponechali. Nakoľko 
Sokolovňa prešla v  tomto 
roku do majetku mesta, 
museli poslanci schváliť nové 
nájomné zmluvy s osobitným 

zreteľom s  doterajšími 
nájomcami – poslancom NR 
SR Ľubomírom Želiezkom, 
s  politickou stranou SMER 
SD a  s  Hádzanárskym 
klubom Sokol. Schvaľovacím 
procesom prešli aj doplnky 
k  Všeobecným záväzným 
nariadeniam – č. 30 o výlep-
ných plochách k predvolebnej 
kampani a  č. 55 k  štatútu 
mesta.  ZŠ Školská a projek-
tový manažment mesta  pri-
pravili projekt rekonštrukcie 
telocvične a  ten bude pred-
ložený ministerstvu spolu 
so žiadosťou o dotáciu so 
spolufi nancovaním mesta vo 
výške 15 %. 

Ta k mer hodinov ú 
diskusiu  si vyžiadala ďalšia 
zmena rozpočtu na rok 
2017. Sporný bol problém 
pri oprave komunikácií 
po výstavbe kanalizácie 
v  Horných Ozorovciach, 
kde si zhotoviteľ naúčtoval 
práce navyše (ide o  plochu 
asi 1000 m2), na ktoré nemal 
od nikoho z  vedenia mesta 
súhlas. Podľa informácií 
Vladimíra Vranku z  MsÚ 
je spor v  štádiu jednania 
o rozsahu prác. Zmeny roz-
počtu sa dotýkala aj žiadosť 
Futbalového klubu Spartak 

o  dotáciu vo výške 20 tisíc 
eur na pokrytie nákladov. 
Poslanec Dušan Jankovič, 
ktorý je vo vedení klubu, 
vysvetlil, že rozpočet klubu 
je 150 tisíc eur ročne a z toho 
mesto doteraz schválilo 73 
tisíc eur, pričom v  iných 
porovnateľných mestách 
je táto dotácia nad dvesto 
tisíc eur. Ideálne by bolo, 
aby dve tretiny rozpočtu 
hradilo mesto a  tretinu 
nákladov si vie klub pokryť 

sponzorsky. Klubu vznikli 
rôzne pohľadávky, ktoré sa 
dostali aj „na stôl“ radnice, 
preto sa primátor pýtal na 
súčasnú fi nančnú situáciu 
klubu. Podľa slov poslanca 
Jankoviča klub už nemá 
žiadne vysoké záväzky, iba 
malé, do tisíc eur. Primátor 
ocenil prácu funkcionárov 
a  trénerov klubu, ktorý 
má osem mládežníckych 
družstiev, ale zároveň chcel 
bližšie informácie o  nakla-
daní s mestskými peniazmi. 
Tie sú podľa slov poslanca 
Jankoviča vždy správne 
zdokladované a  skontrolo-
vané kontrolórom mesta. 
Dotácia Spartaku, ako aj 
ďalšie zmeny v  rozpočte 
boli nakoniec schválené 
väčšinou poslancov s  tým, 
že sa zmení systém fi nanco-
vania futbalu. Podľa Márie 
Hajšovej by sa mali účelovo 
špecifikovať, na čo kon-
krétne peniaze z mestského 
rozpočtu pôjdu. 

Naopak, nebol schválený 
návrh uznesenia č. 568 o pre-
daji nehnuteľnosti spoloč-
nosti Precióza. Veľmi kladne 
sa  vedenie mesta, vrátane 
poslancov, postavilo k ďalšej 
nájomnej zmluve so spoloč-
nosťou EuroAWK, ktorá už 
umiestnila v  meste niektoré 
reklamné stavby (citylighty) 
a v rámci nich vybudovala na 
svoje náklady na mestských 
pozemkoch nové autobusové 
presklené zastávky i  stojany 
na bicykle. Poslanci mali 
záujem o  ďalšie, preto sa 
so spoločnosťou bude ešte 
rokovať. Schválené boli 
dva odpredaje mestských 
pozemkov hodných osobit-
ného zreteľa občanom mesta 
a  celkom 23 pozemkov pod 
garáže tiež občanom mesta.   

Do funkcie tajomníčky 
komisie pre mládež a kultúru 
bola namiesto Jany Ďaďovej 
schválená Lucia Šlosárová 
a bez diskusie prešiel aj návrh 
o  novom cenníku za pre-
nájom priestorov Sokolovne 
(cenník je k  dispozícii na 
webe mesta).  

MsZ schválilo odmeny 
predsedom výborov mest-
ských častí – Márii Peťovskej, 
Jurajovi Pastorekovi, Ľudeví-
tovi Znášikovi a  Milanovi 

Igazovi v zmysle poriadku 
odmeňovania za tretí 
štvrťrok 2017. Ako posledné 
sa schválilo uznesenia č. 580 
- zmluva s  farským úradom 
o prenájme priestorov v sute-
réne budovy bývalej priemys-
lovky za účelom využívania 
pre Klub dôchodcov, nakoľko 
doterajšie priestory klubu sú 
zdraviu a životu nebezpečné 
a preto musí mesto pristúpiť 
k ich zbúraniu.  

V  ďalšej časti roko-
vania – v  interpeláciách 
poslanci žiadali primátora 
o  bližšie informácie z  rôz-
nych oblastí života mesta, 
ktoré sa dotýkali napríklad 
ventilácie športovej haly, 
úpravy a skrášlenia zelených 
plôch pri vstupe do mesta, 
častejších hliadok MsP na 
detských ihriskách, najmä na 
Severe, na nutnosť posúdenia 
stavu zelene, úpravy mest-
ského parku, neplatených 
hrobových miest, z  ktorých 
sa náhrobky budú musieť 
odstraňovať, atď. Všetky 
interpelácie a  odpovede, 
ktoré pripravuje zástupca 
primátora Peter Bulík, 
budú zverejnené na webovej 
stránke mesta. 

Opäť zarezonova la 
téma od poslankyne 
Márie Hajšovej o situácii 
s  rómskymi spoluobčanmi 
v  bytových jednotkách na 
Ulici k  nemocnici, kde už 
takmer rok nemajú nájomné 
zmluvy. Primátor v  tejto 
súvislosti vyzdvihol činnosť 
sociálneho oddelenia mest-
ského úradu na čele s  Janou 
Záhumenskou, ktoré stále 
rieši neplatičov a  splátkové 
kalendáre. Prebieha vymá-
hanie pohľadávok, vysporia-
dané majú už platby za vodu. 
Pre neplatičov boli podané 

návrhy súdnou cestou. 
Doteraz však bola vysťaho-
vaná súdnym rozhodnutím 
len jedna rodina. Primátor 
označil situáciu vo verejnom 
poriadku za vylepšenú. 
„Žijem tu 47 rokov, situáciu 
a ľudí tu poznám od malička. 
Veľakrát sme nevedeli ako 
ďalej. Som rád, že sme 
dosiahli aspoň niečo,“ hovorí 
primátor o  neriešiteľnosti 
situácie s  vyše štyristo oby-
vateľmi Ulice k  nemocnici, 

kde je asi 160 neplnoletých 
detí. Potvrdil, že päť bytov je 
uzavretých a zapečatených.  

Na záver dostali slovo 
aj traja prítomní občania. 
Miroslava Hudecová upo-
zornila primátora rokovací 
poriadok MsZ a na to, že 
občan má právo dostať slovo 
aj počas rokovania, nielen na 
záver po súhlase poslancov. 
Okrem iného sa zaujímala 
o  spôsob prideľovania 
dotácií športovým klubom 
a  ostatným organizáciám 
z rozpočtu mesta, zdôraznila 
nutnosť výmeny okien na 
MŠ Hronského a  poukázala 
na chýbajúcu koncepciu 
starostlivosti mesta o školské 
objekty, kde sa riešia len 
havarijné stavy. Primátor 
zdôraznil, že robia len to, čo 
dovoľuje rozpočet. A  o  ňom 
rozhodujú poslanci.  Pani 
Bencová oslovila priamo 
poslanca Juraja Pastoreka 
a zaujímala sa  o vyúčtovanie 
niektorých jeho prác. Ján 
Kšiňan sa na záver svojho 
vstupu s  viacerými témami 
zaujímal o osud zimného šta-
dióna, ktorému vraj „hrozí“, 
že nebude v  tejto sezóne 
otvorený. Jeho pochybnosti 
vyvrátil primátor, ktorý 
prisľúbil občanom, že 
urobí všetko preto, aby bol 
v decembri v prevádzke. 

Záverečné slovo patrilo 
pozvaniu primátora na 
Mňamfest a  na oslavy 785. 
výročia prvej písomnej 
zmienky o  meste so 
slávnostným zasadaním 
mestského parlamentu 
a  odmeňovaním občanov. 
Oslavy sú naplánované na 
piatok 27. októbra. Už teraz 
pozýva aj všetkých občanov 
mesta. 
 Text a foto: Alena Borszéková

Septembrové zasadanie mestského parlamentu najmä o zmene rozpočtu
Budú zmeny vo financovaní futbalu? 
Dokončenie z 1. strany >>
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Ako sa v listine Ondreja 
II. uvádza, chotár Ozoroviec, 
ktorý daroval Hodoslavovi, 
vtedy činil tri poplužia zeme. 
Podľa vtedajších mier jedno 
poplužie činilo 150 krá-
ľovských jutár, tri poplužia 
predstavovali teda 450 
kráľovských jutár. Kráľovské 
jutro – malo 864 štvorcových 
siah. 

Najstaršie 
ozorovské rodiny

Najstaršou doloženou 
rodinou v  Ozorovciach bola 
rodina Ozorovských, ktorí sa 
v 14. storočí nazývali už ako 
členovia rodiny z Ozoroviec 
(de Ozor, de Ozorocz, de Ozo-
rovecz) a od druhej polovice 
15. storočia aj slovenským 
priezviskom Ozorovský. Jej 
prvým predkom bol Hotzlow 
(slovenským menom Hodo-
slav), ktorý získal v  roku 
1232 donáciu na Ozorovce. 
Dostali sa do príbuzen-
ského pomeru s rodinou 
Kochanovských. Niektorí 
členovia rodiny bojovali vo 
vojsku Jána Huňadyho proti 
Turkom, v 15. a 16. storočí sa 
niektorí členovia vyskytujú 
veľmi často ako kráľovskí 
poverenci, riešia mnohé 
majetkovoprávne spory na 
území takmer celej Tren-
čianskej stolice. Významnou 
rodinou boli v  14. až 16. 
storočí Švehlovci – rodina 
cudzieho pôvodu, ktorá mala 
v  prvej polovici 16. storočia 
značný majetok. Ďalšou 
rodinou boli Ottlíkovci, z 
ktorých prvýkrát začal pou-
žívať toto meno v roku 1384 
Ján (Othlyk).  Už v  týchto 
časoch, ale i po celé 15. a 16. 
storočie, je rod Ozorovský 
spríbuznený so Švehlovcami 
a Ottlíkovcami, z čoho vzni-
kajú medzi týmito rodinami 
majetkové spory. Jedným 
z  historických dôsledkov 
sporov medzi rodinami bolo 
i  rozdvojenie Ozoroviec na 
dve samostatné osady na 
Dolné a Horné Ozorovce.

Ottlíkovci 
na významných postoch

Rodina Ottlíkovcov 
sa postupom doby stále 
rozrastala a  zväčšovali sa aj 
ich majetky nielen v Ozorov-
ciach, ale i  Kochanovciach 
a ďalších obciach. V Horných 
Ozorovciach medzi naj-
významnejšie osobnosti rodu 

v  polovici 17. storočia patril 
Ján Ottlík, podžupan a veliteľ 
vojska Trenčianskej stolice. 
S vojskom sa zúčastnil sa na 
bojoch proti Turkom v roku 
1663 i v okolí Nových Zámkov 
a Nitry. Jeho syn Juraj mal 
pohnuté životné osudy: keď 
Tökölyho povstalci zaujali 
západné Slovensko, pridal 
sa k nim. Bol veliteľom jaz-
deckého pluku karabinierov, 
ale v  roku 1688 prešiel na 
stranu cisára a  zúčastnil sa 
bojov pri oslobodení Budína 
od Turkov. Na konci roka 
1703 sa pridal k  povstaniu 
Františka II. Rákociho, bol 
veliteľom jazdy, neskôr veli-
teľom brigády. Po porážke 
Rákociho vojsk pri Trenčíne 
4.8.1708 sa ako vojenský 
veliteľ zapojil do povstaleckej 
obrany. Juraj Ottlík však 
nemal úspechy. Pred Jánom 
Pállfym sa stiahol postupne 
z  Prievidze do Turca a  až 
do Ružomberka. S  vodcami 
kuruckých povstalcov odišiel 
potom až do Poľska. Po 
satmarskom mieri a odprisa-
haní vernosti cisárovi dostal 
milosť. Žil potom v Horných 
Ozorovciach až do smrti – 
do roku 1739, kde napísal 
podrobné pamäti o  svojom 
pohnutom živote. V  samot-
ných Horných Ozorovciach 
žilo veľmi veľa Ottlíkovcov. 
Panstvo kedysi slávnej rodiny 
skončilo na prelome päťde-
siatych rokov 19. storočia. 
Posledný mužský potomok 
tejto rodiny, ktorá zotrvávala 
v Horných Ozorovciach, bol 
Mikuláš Ottlík, ktorý zomrel 
ako 82-ročný v  roku 1903 
úplne bezmajetný. 

Reformácia,
evanjelici a Židia

V  druhej polovici 
16. storočia sa Ottlíkovci 
z  Ozoroviec a  Kochanoviec 
stali prívržencami reformácie 
a  s  nimi aj ich poddaní. 
Zúčastňovali sa každého 
stavovského povstania, 
ktoré sľubovalo náboženské 
slobody pre evanjelikov.  
Bánovce sa stali strediskom 
celého evanjelického života 
na Záhorí. Horné Ozorovce 
patrili cirkevne do Bánoviec. 
Bánovský evanjelický farár 
Jonáš Hadík bol súčasne aj 
ozorovským farárom. V tom 
čase už mali Ottlíkovci zria-
denú modlitebňu v  miest-

nosti nazývanej palota. 
V protireformačnom období 
od roku 1657 až po celé desať-
ročia mali Ottlíkovci svojho 
dvorného kazateľa. V rokoch 
1724 – 1725 bol postavený 
Ottlíkovcami v  Horných 
Ozorovciach evanjelický 
kostol, pôvodne barokový, 
neskôr upravovaný (moderná 
vysoká veža sa pristavala až 
v  roku 1973). Stavba prvej 
evanjelickej fary sa datuje do 

roku 1725. Bola postavená 
v  priestore zvanom Rybník 
oproti železničnej stanici. 
V  roku 1815 pri prírodnej 
katastrofe bola fara vo večer-
ných hodinách povodňou 
zmietnutá. Ďalšia fara bola 
postavená  v  roku 1819 na 
vyššie položenom pozemku 
pri hlavnej hradskej, tam, 
kde i teraz stojí nová budova 
fary postavená v  rokoch 
1948-1949.

Osobitnú kapitolu 
v histórií Horných Ozoroviec 
vytvorili Židia. Tu mali svoju 
modlitebňu – synagógu 
a  pomerne veľký cintorín. 
Synagóga bola postavená 
v  blízkosti hlavnej hradskej, 
cintorín bol zriadený za 
potokom Svinica, ktorého 
pozostatky možno vidieť 
i v súčasnej dobe. V roku 1828 

mala obec Horné Ozorovce 
45 domov, v  ktorých žilo 
spolu 520 obyvateľov. Z toho 
bolo 102 rímsko-katolíkov, 
217 evanjelikov a 201 Židov.

Prvá škola 
už v roku 1688

Prvé zmienky o  škole 
v  Horných Ozorovciach 
siahajú až do roku 1688, 
kedy si šľachtická rodina 
Ottlíkovcov zriadila šľach-
tickú školu reformačného 
zamerania. Jej učiteľom bol 
Michal Miškovič. Školská 
budova stála na tom mieste, 
na ktorom i  dnes stojí 
materská škola. Od roku 1725 
sa datuje vznik elementárnej 
evanjelickej školy. So zatvo-
rením kostola na 20 rokov 
bol súčasne s  evanjelickým 
kňazom vyhnaný z Horných 
Ozoroviec aj kantor – učiteľ 
Matúš Pavlovič a evanjelickú 
školu zatvorili. Miesto nej 
bola v  roku 1768 postavená 
a  zriadená rímsko-katolícka 

škola (pri Bebrave neďaleko 
mlyna). Po obnovení nábo-
ženských slobôd evanjelikov 
po roku 1783 miestodrži-
teľská rada znovu povolila 
otvorenie evanjelickej školy, 
rímsko-katolícka škola 
zanikla. Budova evanjelickej 
školy bola ku koncu 90. 
rokov v  zlom stave, hrozilo 
zatvorenie školy. Preto sa 
evanjelická cirkev pustila 
do stavby novej školy, ktorá 
bola otvorená 26. 10. 1890. 
Škola ako cirkevná zotrvala 
až do roku 1945, kedy boli 
všetky školy poštátnené. Po 
tomto roku a  posledné roky 
pred zánikom základnej 
školy sa učili v  škole len tri 
ročníky. Základná škola pre 
nedostatok žiakov zanikla 
školským rokom 1971/1972. 
Budova bola v  rokoch 

1978/1979 prestavaná na 
účely materskej školy, ktorá 
od 1. septembra 1979 obno-
vila svoju činnosť s 30 deťmi. 
Predtým bola Materská škola 
v  Horných Ozorovciach od 
roku 1946 až do roku 1971, 
kedy pre nedostatok detí 
zanikla.

Štúrovci 
a významné udalosti 
V Horných Ozorovciach 

zaznamenávame významné 
historické udalosti v  spoji-
tosti s  osobnosťou Ľudovíta 
Štúra a  s  ďalšími jeho 
revolucionármi a  spolupra-
covníkmi z čias revolučných 
rokov 1848 – 1856. Spome-
niem len niektoré. Ondrej 
Ottlík, narodený v  Horných 
Ozorovciach v roku 1816, bol 
prívržencom slovenského 
národného hnutia. Priaznivo 
sa o ňom vyjadruje aj Ľudovít 
Štúr v liste J. M. Hurbanovi. 
Štúrovec a revolučný básnik 
Janko Kráľ sa dňa 7. 4. 1851 
ako 27-ročný zosobášil so 
17-ročnou Máriou Modrá-
niovou, sestrou účastníka 
Slovenského povstania 
Karola Modrániho. Dňa 
27. 1. 1856 sa uskutočnila 
v  evanjelickom kostole 
v Horných Ozorovciach poh-
rebná počestnosť za Ľudovíta 
Štúra - jediná na Slovensku. 
Zúčastnil sa jej i mladší brat 
Janko Štúr, stoličný sudca 
Bánoviec, i  mladá sestrička 
Ľudovíta Štúra, Karolína 
a ostatní jeho príbuzní.

Hospodárstvo 
a poľnohospodárstvo
Podľa najstaršieho 

súpisu majetkov v roku 1532 
mali zemania v  Dolných 
Ozorovciach majetky na 
tri porcie a  v  Horných 
Ozorovciach na päť porcií. 
V roku 1555 žilo v Horných 
Ozorovciach 6 sedliakov a 7 
želiarov (domkárov). Dve 
usadlosti boli v  dôsledku 
moru opustené. Od roku 
1598 začali poddaných zda-
ňovať podľa domov a v tomto 
roku napočítali v  Horných 
Ozorovciach spolu 15 domov, 
z ktorých bolo 6 sedliackych 
a 9 želiarskych. V roku 1770 
boli v Horných Ozorovciach 
tri zemepánske rodiny Ott-
líkovcov, ktoré hospodárili 
spoločne. Patrili im takí 
sedliaci ako Ján Fraňo, Ján 
Gráč, Ján Koštiaľ, Ján Vido, 
Ján Plagan, Ondrej Fraňo, 
Ján Pavlík, Ján Trnka, Ján 
Švec, Andrej Palák a  ďalší. 
Súčasťou poľnohospodárstva 
Ottlíkovcov v  Horných 
Ozorovciach bol aj pivovar, 
ktorý stál ešte pred rokom 
1750. Bol postavený za 
potokom Svinica, na 
briežku medzi židovským 
cintorínom a  Dolnými 
pažiťami. Oproti pivovaru 
smerom k  Dolným Ozorov-
ciam je oblasť pomenovaná 
Chmelnica, čo potvrdzuje, že 

Ottlíkovci pestovali aj chmeľ. 
Úpadok Ottlíkovskej rodiny 
zaznamenávame už v  prvej 
polovici 19. storočia. Takmer 
všetku pôdu v Horných Ozo-
rovciach dávajú Ottlíkovci 
do zálohy, do prenájmu 
a  odpredávajú. V  roku 1892 
výmera horno-ozorovského 
chotára činila 807 katastrál-
nych jutár a  v  obci bolo 42 
budov.

Krčmy 
a potravné družstvo
Z roku 1877 sa zachovali 

údaje o  siedmich krčmách 
v  Horných Ozorovciach. 
Miestny kronikár napísal, 
že v  18. storočí bola krčma 
v  každom druhom dome, 
vtedy bolo v obci 149 Židov. 
Predaj potravín – kra-
márstvo sa uskutočňovalo 
v  malom skliepiku prista-
venom v  kúte kaštieľa od 
hlavnej hradskej. Obchodík 
s  hostincom patril pôvodne 
Židovi Nainovi, neskôr 
Jánovi Pavlíkovi – až do roku 
1935, kedy obchod zlikvido-
vali. V  roku 1936 Potravné 
družstvo Podlužany otvorilo 
filiálku v  Horných Ozo-
rovciach - až do roku 1941, 
kedy si Ozorovčania založili 
vlastné. Potravné družstvá 
zanikajú rokom 1950, kedy 
sa zlučujú so socialistickým 
družstevným obchodom - 
Jednota, ľudové spotrebné 
družstvo. 

Na striedačku 
v dvoch župách

Horné Ozorovce pat-
rili až do 31. 12. 1922 do 
Trenčianskej župy (stolice). 
V  rámci okresnej správy 
patrili do okresu Bánov-
ského. Od 1. 1. 1923 bola 
Trenčianska župa zrušená 
a  celý Bánovský okres bol 
začlenený do Nitrianskej 
župy. Župné zriadenie v roku 
1928 vystriedalo Krajinské 
zriadenie. Slovenský štát 
župné zriadenie obnovil 
a  Bánovský okres znovu 
patril do Trenčianskej župy. 
V  roku 1948 vznikli krajské 
národné výbory a Bánovský 
okres sa stal súčasťou Nit-
rianskeho kraja. Pri územnej 
reorganizácii okresov v roku 
1960 bol okres Bánovce nad 
Bebravou zrušený a prevažná 
časť obcí bolo včlenených do 
okresu Topoľčany. Od 1. 7. 
1960 sa stali Horné Ozorovce 
súčasťou Topoľčianskeho 
okresu, v  ktorom zotrvali 
do roku 1971. V  tomto 
roku sa Horné Ozorovce 
zlúčili s  mestom Bánovce 
nad Bebravou a od toho času 
tvoria prímestskú časť mesta, 
ktoré sa stalo okresným 
mestom 24. 7. 1996.

 Spracoval: Ľubomír Obert
(Zdroj: Bulletin 750 rokov 

Horných Ozoroviec, 
ktorý spracoval jeho otec 

Štefan Obert)

785. výročie 4

Kto nepozná minulosť, nemôže pochopiť pravý zmysel súčasnosti a ciele budúcnosti 

Ozorovce ako Ozor sú po prvýkrát písomne 
doložené v roku 1232. Vtedajší panovník 

Ondrej II. daroval Ozorovce šľachticovi menom 
Hodoslav za preukázané služby. Urobil tak 
privilegiálnou listinou vyhotovenou v latinskej 
reči a opatrenou kráľovskou pečaťou. Touto 
listinou Ondreja II. sú po prvýkrát písomne 
doložené aj Bánovce ako Ben, Hrežďovce pod 
názvom Egrest a neskôr Malé Chlievany i Dolné 
Držkovce. Spoločne teda oslavujeme 785. 
výročie...

785 rokov obce
Horné Ozorovce

Kedy vznikla pôvodná kúria alebo kaštieľ rodu Ottlí-
kovcov – národná kultúrna pamiatka -  sa presne nevie. 
Juraj Ottlík ho v roku 1693 premenil na pevnôstku s prie-
kopou, padacím mostom a strážnou vežou. Renesančný 
kaštieľ dostal svoju konečnú podobu začiatkom 18. sto-
ročia, i keď neskôr bol zbarokizovaný. Z pôvodnej staršej 
budovy zostala iba dvojpodlažná časť s dvoma krídlami 
v tvare L... Viac o  zachovanej architektúre kaštieľa na 
www.banovce.sk (Kultúrne pamiatky).
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Mnohí okoloidúci sa 
zamýšľajú a  pýtajú, čo sa 
to v  týchto dňoch v  okolí 
Mestského kultúrneho 
strediska na Ulici J. 
Matušku deje. V minulom 
roku občianske združenie 
BeeN so sídlom v Bánov-
ciach vytvorilo projekt na 
revitalizáciu areálu MsKS 
a  získalo podporu od 
Nadácie VÚB na jeho reali-
záciu. Na už vybudovaných 
betónových plochách ešte 
pribudnú betónové prvky 
na sedenie, ktoré môžu 
obyvatelia Severu využívať 
aj mimo otváracích hodín 
kultúrneho strediska alebo 
pri návšteve podujatí. 
Jednotlivé plochy budú 
spojené chodníčkami 
z nášľapných kameňov. 

A  nebude to len 
o betóne. V najbližších týž-
dňoch nás bude čakať dobro-
voľnícka brigáda na výsadbu 
okrasných tráv a  kríkov, 
ktoré svojou farebnosťou 
a tvarmi oživia okolie mest-

ského kultúrneho stánku. 
Ak by ste mali chuť, môžete 
nám prísť pomôcť. Zároveň 
už  plánujeme podujatia, na 
ktoré budeme môcť využiť 
nové pódium a celý priestor 
pri budove. Ak nejaký nápad 

máte, napíšte nám, zavolajte 
alebo sa u  nás jednoducho 
zastavte a  buďte súčasťou 
projektu Krajší Sever, krajšie 
Bánovce.

 Veronika Palušová, 
 OZ BeeN

Centrum voľného času v  Bánov-
ciach nad Bebravou pozýva všetkých 
počas Mňamfestu - v  sobotu 16. 
septembra od 10. do 14. hodiny do 
svojho dvora na Ateliér tradičného 
a umeleckého remesla. Milí rodičia, 
doprajte deťom a aj sebe radosť z 
kontaktu s ušľachtilými materiálmi a 

vyskúšanými postupmi pod vedením 
skúsených majstrov. Môžete sa tešiť na 
ukážky práce s drevom, keramikou, 
textilom a  podobne. Atmosféru sprí-
jemnia členovia folklórneho súboru 
Bebran spevom, hudbou i  tancom. 
Vstup do ateliéru je voľný. 

 Tešia sa na vás pracovníci CVČ

spoločnosť, kultúra 5

 Spoločenská kronika

Ester Žigmundová

Matilda Luna Chovan

Lujza Minksová

Jakub Pastorok

Agáta Malinová

Michaela Vojteková

Manuela Florenzan Liranzo

Lucas Bartoš

Tomáš Šaray

Dorota Palenčárová

Narodili sa

Ján Kopeck ý a Monika Antalová

Rudi Witty a Zuzana Ševčíková

Uzavreli manželstvo

Irena Feketeová, rod. Vrábelová *1928

Opustili nás

Projekt občianskeho združenia BeeN sa stáva realitou
Krajší Sever, krajšie Bánovce 

Ateliér tradičného a umeleckého remesla v CVČ

Dnes píše Zuza.nka
Slovo je zbraň. Na 

zbraň treba mať povo-
lenie, no slovami , „strie-
ľame“ hlava- nehlava. 
Neuvedomujeme si, že 
slovom dokážeme raniť 
a ublížiť podobne , ako 
tou zbraňou. Po zásahu 
slovom často cítime 
podobnú bolesť... a často 
nám aj, „krváca“  srdce. 

Takýto zablúdený „náboj“ 
nedokáže odstrániť 
žiadny chirurg. To slovo 
zostáva  stále v hlave... v 
srdci... v  podvedomí. Tá 
sekunda výstrelu... ten 
jediný moment, rozhoduje 
o tom, či ideme a ako 
veľmi chceme ublížiť. Stačí 
sa rozhodnúť správne... 
nestrieľať. (zb)

Talkshow s Petrom Marcinom
Peter Marcin prichádza 

27. novembra do Mestského 
kultúrneho strediska Bánovce 
nad Bebravou so zájazdovou 
verziou najpopulárnejšej a naj-
úspešnejšej slovenskej talkshow.  

Môžete sa tešiť na skvelú live 
atmosféru, rozhovory, príhody, 
ale aj scénky, pesničky, či inte-
rakcie s divákmi. Zarezervujte 
si tie najlepšie miesta za 15 eur, 
kým sú ešte voľné!

TATRA SENIOR 
STRETNUTIE

Termín stretnutia: 
streda 20. september 2017 
o 12.00 h

Miesto: Jedáleň SOŠ 
strojníckej na Partizánskej 
ceste (bývalé tatrovácke 
učilište, ergo SOŠ J. 
Ribaya)

Z parkoviska pred 
nemocnicou bude pre 
záujemcov zabezpečený 

odvoz autobusom do 
školy aj späť. Odchod 
autobusu o 11.50 h. Vstup 
je voľný, netreba sa nikde 
prihlásiť, stačí prísť! Na 
mieste sa potom bude 
robiť zoznam záujemcov 
o zájazd do Kopřiv-
nice. Prípadné otázky: 
Peter Bulík, zástupca pri-
mátora mesta 0917 875 392
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Bánovskí kolkári, štvrtí v druhej lige, pred novou sezónou
Nový systém súťaže sa nám nepáči...

Druhé kolo interligy žien opäť bez bodu
HC Zlín - Sokol Bánovce 31:21 (12:10)

 Na úvod sa obzrime späť, 
ako hodnotíte uplynulú 
sezónu ? 

Hodnotenie by sme 
mohli rozdeliť na dve časti. 
Jesennú časť sme zahájili 
domácou prehrou, ktorá bola 
našťastie prvá aj posledná na 
domácich dráhach v tomto 
ročníku. Potom sa výhry na 
domácich dráhach striedali 
s prehrami na dráhach 
súperov. Jedinú výhru u 
súpera sme zaznamenali 
až v 10. kole v Galante, čím 
sme zároveň zmazali manko 
dvoch bodov z  prvého 
kola.  Po odohraní 14 zápasov 
jesennej časti sme s bilanciou 
7 výhier a 7 prehier obsadili 
v tabuľke  8. miesto. V jarnej 
časti sme chceli zabojovať 
o vyššie umiestnenie, čo sa 
nám nakoniec aj podarilo. 
Bolo to vďaka úspešne 
zvládnutej koncovke. keď 
sme vyhrali posledných šesť 
zápasov po sebe. S bilanciou 
17 výhier a 11 prehier sme 
získali 34 bodov, toľko ako 
družstvo Trenčína, ktoré 
skončilo na treťom mieste, 
ale s horším celkovým 
skóre sme sa umiestnili na 
štvrtom.  Uplynulú sezónu 
môžeme zhodnotiť ako 
vydarenú a s celkovým 
umiestnením sme nadmieru 
spokojní.   A ešte zopár viet 
k účinkovaniu B-družstva 
v  tretej lige Trenčianskeho 
kraja. Bečkári obsadili v 

tejto súťaži tretie miesto zo 
šiestich účastníkov. Odo-
hrali celkovo 20 zápasov s 
bilanciou 9 výhier, 1 remíza 
a 10 prehier. Sklamaním bola 
strata deväť bodov na domá-
cich dráhach, keď niektoré 
zápasy skončili rozdielom 
pár kolov. Potešením zase 
zisk osem bodov z dráh 
súperov. Keď sa ustáli výkon-
nosť jednotlivých hráčov, 
výsledky sa určite dostavia a 
ich výpomoc Áčkarom bude 
prospešnejšia.
 V uplynulej sezóne ste 
z  domáceho prostredia uro-
bili nedobytnú pevnosť...

V domácom prostredí 
sme zo 14 stretnutí prehrali 
dva zápasy. Nestačili sme 
na kolkárov Uhrovca, ktorí 
v našej kolkárni hrali svoje 
domáce zápasy. Našťastie, 
viac nás už nikto nedokázal 
zdolať, aj keď niektoré béčka 
k nám prišli s posilami z 
vyšších súťaži. Naša kol-
káreň bola v tomto ročníku 
jednou z troch saduritových 
dráh, takže hráči, ktorí 
hrajú väčšinou už len na 
plastových dráhach, sa s tým 
ťažko vyrovnávajú. A keďže 
mi pravidelne trénujeme, 
výhoda je na našej strane, 
ktorú dokážeme využiť v náš 
prospech. V novom ročníku 
2017/18 bude naša kolkáreň 
raritou, pretože budeme 
jedinou kolkárňou druhej 
ligy, ktorá bude mať saduri-

tový povrch. Takže súperov 
u nás nečaká nič jednoduché. 
 Systém druholigovej súťaže 
sa mení. Aký teda bude?

Nakoľko sa druhá liga 
rozšírila na 18 družstiev, 
tak na základe rozhodnutia 
Slovenského kolkárského 
zväzu sa súťaž rozdelila na 
dve skupiny po deväť druž-
stiev. Tieto odohrajú medzi 
sebou zápasy jesennej časti 
doma a vonku. Potom naj-
lepších päť družstiev z oboch 
skupín sa spojí a bude hrať o 
víťaza druhej ligy a zároveň 
o účasť v  prvej lige. Po 
spojení budú  hrať družstva 
A skupiny len s družstvami 
B skupiny doma a vonku. 
Zároveň sa vzájomné zápasy 
postupujúcich družstiev z 
oboch skupín započítajú do 
novej tabuľky. Zostávajúce 
družstvá oboch skupín 
sa tiež spoja a odohrajú 
rovnakým systémom jarnú 
časť. Z tejto skupiny však 
nikto nebude zostupovať. 
Tento systém sa nám, ako aj 
väčšine družstiev, nepáči, ale 
vedenie zväzu nesúhlasilo s 
návrhom, aby sa druhá liga 
hrala s 18 družstvami.
 Čo vy osobne očakávate od 
sezóny 2017/2018?

Od novej sezóny oča-
kávame len to, ako sa nový 
systém druhej ligy uplatní 
v praxi. Očakávame, že 
jesenná časť bude náročná, 
lebo cieľom viacerých druž-
stiev bude účasť vo fi nálovej 
skupine. Potom budeme 
hlavne čakať, ako naša 
babka kolkárnička zvládne 
ďalší  ligový ročník. Veríme, 
že bez ujmy na zariadení a 
aj porúch bude čo najmenej. 
My sa naopak budeme snažiť 
umiestniť do piateho miesta, 
aby sme si mohli zahrať v 
skupine o víťaza druhej ligy. 
Aj keď vopred vieme, že ani 
prvenstvo nám nedovolí hrať 
prvú ligu a to z toho dôvodu, 

že naša kolkáreň nemá plas-
tový povrch. A očakávame aj 
zlepšenie výsledkov všetkých 
bánovských kolkárov a je 
jedno či hrajú za Áčko alebo 
Béčko.
 Bánovská kolkáreň vám 
momentálne nedovoľuje 
myslieť na účasť v prvej lige, 
kde ste predčasom už pôso-
bili. Čo sa vám na kolkárni 
za posledný rok podarilo 
zrekonštruovať?

Boli opravené dopadiská 
gúľ, prebehli opravy ovláda-
cích prvkov na obslužných 
paneloch, reparačné práce 
na stavačoch a snímačoch 
kolkov. Podarilo sa nám 
kompletne vymeniť všetky 
kolky za zánovné a šnúry na 
všetkých štyroch dráhach.
 Zmenili ste niečo v prí-
prave na novú sezónu, alebo 
ste zostali verní zabehnutému 
spôsobu?

V príprave na novú 
sezónu nič nemeníme, 
každý hráč vie, kde má 
svoje slabšie miesta a tie 
sa bude snažiť odstrániť. 
Do prípravy, ktorá začala 
ofi ciálne od júla, sa zapojili 
takmer všetci hráči nášho 
klubu. Zranenia vyradili z 
prípravy Jaroslava Podoláka 
kvôli operácii kolena, neskôr 
aj Švelku pre natiahnutý 
sval a  Pristača, ktorému 
operovali oko. Veríme, že sa 
čoskoro vrátia, aby pomohli 
v bojoch o body. Ako sa nám 
v príprave darilo, ukážu až 
súťažne zápasy. Trénovali 
sme v júli dvakrát do týždňa, 
a od augusta trénujeme 
trikrát týždenne. Koncom 
augusta sme absolvovali 
priateľský zápas s Tatranom 
Bratislava na našej kolkárni, 
ktorý sme síce vyhrali, ale 
výkony neboli také, aké sme 
očakávali. Ešte je nejaký ten 
čas do začiatku súťaže, tak 
popracujeme na zlepšení.

 (aj)

Medzinárodná česko-
slovenská súťaž hádza-
nárok MOL liga mala na 
programe stretnutia 2. kola. 
Hádzanárky HK Sokol RM 
Bánovce nad Bebravou 
prvý raz cestovali za rieku 
Moravu, kde čelili českému 
celku HC Zlín. Prvý polčas 
súboja dvoch celkov, ktoré 
v  úvodných kolách ťahali za 
kratší koniec, mal vyrovnaný 
priebeh (12:10). Úvodnú 
desaťminútovku druhého 
dejstva Zlíňanky vyhrali 7:3, 
čím si vypracovali rozhodu-
júci náskok, na čo bánovské 
hádzanárky už nedokázali 

odpovedať. Vydarený interli-
gový debut má za sebou ešte 
len šesťnásťročná brankárka 
Sokola Alžbeta Bežová, ktorá 
v  prvom polčase dosiahla 
medzi žrďami takmer 70 per-
centnú úspešnosť zákrokov.  

Úvod patril domácim , 
ktoré po 8 minútach viedli 
5:1. Do bránky Sokola prišla 
Bežová, navyše v  ďalších 
minútach mali väčšiu istotu 
v  koncovke aj Bánovčanky 
a  postupne začali ukrajovať 
z gólového manka. V 13. min 
Alžbeta Obstová znížila na 
6:5, a  to o  tri minúty Hollá 
ešte nepremenila pokutový 

hod. Hostky si vypracovali 
aj ďalšie dobré príležitosti, 
ale Benediková v  domácej 
bránke ich nechcela pustiť do 
vedenia. V 21. min nepreme-
nila sedmičku ani Bencová, 
no bánovské hádzanárky 
neskladali zbrane a  o  dve 
minúty práv neúspešná  exe-
kútorka predsa len zrovnala 
skóre na 8:8. V 28. min neus-
pela z  pokutového kopu ani 
Vaňová, vzápätí sa Kolářovej 
podarilo so šťastím zvýšiť na 
12:10 a za tohto stavu odchá-
dzali tímy na prestávku. Po 
obrátke si domáce do 40. min 
vypracovali vedenie 19:13. 

Hostkám sa síce v  rozpätí 
dvoch minút podarilo znížiť 
na 19:15, no Zlíňanky si 
v ďalšom priebehu stretnutia 
držali hráčky Sokola na 
bezpečný dištanc. V 55. min 
Polomíková natiahla rozdiel 
skóre na desať gólov 29:19 
a  tá istá hráčky v  poslednej 
minúte uzavrela stav na 31:21.

Sokol Bánovce: A. 
Bežová, L. Čížová,- J. Bencová, 
D. Hanová, E. Hrubá, E. Tur-
ková, Z. Hollá, I. Rebrošová, 
Denisa Halmová, J. Vaňová, 
M. Šipláková, A. Obstová, 
K. Matušincová, K. Obstová, 
tréner. R. Makýš.   (mp, vj)

Kristína Néč Lapinová 
v Ironmane víťazne

Z Považia s prehrou
Púchov - Bánovce 2:1 (0:0)

Po druhých či tretích 
miestach sa 33-ročnej 
Bánovčanke Kristíne 
Néč Lapinovej podarilo 
na šiesty pokus zvíťaziť 
v rakúskom Podesdorfe. 
U našich juhozápadných 
susedoch triumfovala na 
polovičnom Ironmane, 
keď potlesk tisícky ľudí 
si v cieli vychutnala po 
odplávani 1900 metrov, 
90 kilometrov strávených 
na bicykli a  21-kilomet-
rovom behu. Kristína je vo 
forme, časom 04:26:10 si 
vytvorila osobný rekord, 
pod ktorý prispel dobrý 
výkon vo vode. Kvôli 
vlnám konečne nestratila 

drahocenný čas v pla-
veckej časti polovičného 
Ironmanu a aspoň raz 
v živote si skúsila triatlon 
bez päť či desať minútovej 
straty z plávania. Vo vode 
strávila Néč Lapinová 
29 minút, na bicykli 
2:25:10 a na polovičnej 
maratónskej trati 1:28:15. 
Na vytrvalcov a  vytrval-
kyne čakalo chladnejšie 
počasie, čo Kristíne vyho-
vovalo. Uspieť v medziná-
rodnej konkurencii nie je 
jednoduché. Bánovčanka 
sa však triatlonovým 
disciplínam venuje profe-
sionálne, čo sa odzrkad-
ľuje na výsledkoch.   (aj)

V  dohrávke 5. kola 
hostia smerom dopredu 
toho veľa neukázali, kým 
domácich mohli mrzieť 
tri nepremenené šance 
Kopiša. V  10. min mu 
po Bučekovom úniku 
obrancovia Spartaka 
loptu v  poslednej chvíli 
odkopli. Po akcii musel 
Buček odstúpiť pre 
zranenie. O  päť minúť 
po Gajdošíkovej ide-
álnej prihrávke Kopiš 
z  päťky prestrelil bránku 
a v 25. min si nabehol za 
obranu hostí na Brezni-
čanovu prihrávku, ale 
jeho slabý lob skončil 
v  náručí Hippa. Hostia 
mali náznak šance iba 
v úplnom závere polčasu, 
no Minarikova strela 
nemohla Letka ohroziť. 
Po prestávke začal úra-

dovať Marek Gajdošík. 
V  46. min jeho únik 
stroskotal na Hippovi, ale 
v 51. min po nevydarenej 
štandardke hostí sa po 
spolupráci Kopiša so 
Sibanom dostal k  lopte 
a  otvoril skóre. O  tri 
minúty Oravec presnou 
strelou vyrovnal, no v 63. 
min Marek Gajdošík pre-
menil Sibanovu presnú 
prihrávku na víťazný 
gól. Do konca stretnutia 
už ani jedno mužstvo 
nevytvorilo gólovú šancu 
a domáci sa tešili z  troch 
bodov. Spartak: P.Hipp – 
D. Minárik, R. Mrocek, 
T. Olej, M. Svatík, V. Gaj-
došík, R. Halás, J. Hrabal, 
Š. Bakši (67. A. Zita), S. 
Turoň, R. Oravec (78. S. 
Tabak), tréner: M. Slovák. 
 (jš)

Sezónu 2016/2017 ukončili 
bánovskí kolkári na štvrtom 

mieste. V novom druholigovom 
ročníku by rovnako túžili figurovať 
na čele tabuľky. Pre dosiahnutie 
úspechu dvakrát týždenne trénujú. 
V pondelok a stredu od 16. do 18. hodiny. Na 
naše otázky pred štartom do nového ročníka 
2017/2018 odpovedal Jaroslav Podolák.
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Naj rajčina
1. 1083 g   Daša Michaličková, Ulica K Zornici
2. 800 g    Pavol Žitňanský, Pribinova ulica 
3. 792 g     Mária Žitňanová, Partizánska ulica
Naj zemiak
1. 917 g    Branislav Grznár, Malé Chlievany
2. 709 g    Pavol Žitňanský, Pribinova ulica
Naj mrkva
1. 433 g   Branislav Grznár, Malé Chlievany

Bánovská záhradkárska liga

Bánovským zápasníkom sa dostalo cti, 
navštívil ich vicemajster sveta

Rodený Rus dosiahol vo 
farbách Slovenska najväčší 
úspech nášho zápasenia na 
majstrovstvách sveta v ére 
samostatnosti. Po prehre 
s olympijským víťazom 

z Iránu získal 24-ročný 
naturalizovaný Slovák 
striebornú medailu a práve 
ju si mohli mladí bánovskí 
zápasníci pozrieť a poťažkať. 
Od zisku cenného kovu 

uplynulo len pár dní. Boris 
Makoev si presne pamätá na 
prijatie zo strany ľudí. „Po 
príchode na Slovensko som 
videl šťastnú reakciu ľudí. 
Ľudia mi priali, čo mi bolo 
príjemné...“ . Zisku histo-
ricky prvej voľnoštyliarskej 
medaily z majstrovstiev 
sveta predchádzali náročne 
súboje. Výnimočný bol 
predovšetkým ten semifi ná-
lový proti favorizovanému 
Američanovi. Porazil ho 

chmatom, ktorý názorne 
na bánovskej žinenke pred-
viedol. V živote, rovnako 
tak v športe platí jedno. Nič 
nie je zadarmo, úspechu 
predchádza drina. Aj o 
tréningovom úsilí sa vice-
majster rozprával s  bánov-
skými  školákmi. Zdôraznil, 
že po neúspechu je dôležité 
vstať a opäť sa snažiť. „Ako 
hovoria v Osecku, talent je 
len desať percent, deväťde-
siat percent je tvrdá robota 
a práca. Najdôležitejšia 
je viera v to, čo človek 
robí. Treba si ísť za cieľom 
a  neprestávať...“ Mladého a 
skromného zápasníka zasy-
pali zápasníci otázkami, 
na ktoré dostali odpoveď. 
Pre Borisa Makoeva to 
bola prvá návšteva klubu. 
Popularizovať zápasenie 
takýmto spôsobom ešte 
nie je jeho zvykom. Po 
Davidovi Musuľbesovi bol 
Boris druhý zápasník, ktorý 
v novodobej ére samo-
statnosti Slovenska získal 
z vrcholného svetového 
podujatia medailu a pritom 
zavítal medzi zápasníkov 
Mestkého zápasníckeho 
klubu Bánovce.
   Text a foto: Andrej Jakubík  

Pondelkový tréning 4. septembra mal 
pre mladých  bánovských zápasníkov 

špecifickú príchuť. Svojou účasťou ho spestril 
„čerstvý“ vicemajster sveta v zápasení voľným 
štýlom - Boris Makoev. 



11. september 2017 Číslo 35 www.kulturabn.sk8

týždenník
občanov mesta 
Bánovce nad Bebr.
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 Predám strešnú 
krytinu zn. TIGER, 
rozmery 42x33 cm -cca 
400 ks. Tel. 038/760 32 
09, 0908 238 547.
 Kúpim ľudové kroje, 
plachty, obrusy a iné 
staré textílie. Tel. 0902 
708 047.

INZERCIA

Nachádzame sa na ulici Školská 31/22 (nad Fitness centrum STRONG GYM)
Tel. kontakt 0902/ 751 270  Fb:  Smilepoint Bánovce nad Bebravou

KST Bánovce 
pozýva
Klub slovenských turistov 
Bánovce nad Bebravou 
pozýva v termíne 15. až 17. 
septembra 2017 na turis-
tický zájazd do Vysokých 
Tatier.  Odchod v piatok 
15.9. o 5.00 h z autobusovej 
stanice v Bánovciach. Prvý 
deň je plánovaný výstup na 
Rysy, druhý na Furkotský 
štít a tretí deň Jahňací štít, 
samozrejme, že menej 
zdatní turisti si môžu zvoliť 
vlastné trasy. Ubytovanie 
je zabezpečené v telocvični 
ZŠ v Tatranskej Lomnici. 
Prihlásiť sa môžete v CVČ 
na 038/7602454.

Mesto 
Bánovce n. B. 
zverejňuje 
zámery:
 Nájom časti pozemku 
z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa medzi 
mestom Bánovce n. B. ako 
prenajímateľom a Emíliou 
Danišovou, Mila Urbana 
1032/7, 957 01  Bánovce nad 
Bebravou, Filipom Danišom, 
Vystrkov 1147/1, 957 01  
Bánovce nad Bebravou, ako 
nájomcami.
 Ponuka na nájom 
nebytového priestoru 
v budove Domu služieb na 
Námestí  Ľ. Štúra súp. č. 6 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Ide o nebytový priestor 
nachádzajúci sa na prízemí 
s výmerou  16,34 m2. 
 Ponuka na nájom 
nebytového priestoru 
v budove Domu služieb  na 
Námestí  Ľ. Štúra súp. č. 6 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Ide o nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 1. nad-
zemnom podlaží  s výmerou  
134,30 m2. 
 Nájom častí pozemkov 
z dôvodu hodného osobit-
ného zreteľa medzi mestom 
Bánovce n. B. ako prenajíma-
teľom a spoločnosťou GRYF 
media s.r.o., Pažite 56, 010 09 
Žilina, IČO: 36382884, ako 
nájomcom.
Bližšie informácie o všetkých 
štyroch zámeroch získate na 
www.banovce.sk


